



Manager, Airside Operations

The Greater Moncton International Airport Authority (GMIAA) is seeking a **Manager, Airside Operations** to ensure the smooth and safe functioning of the airport's airside operations at the Greater Moncton Roméo LeBlanc International Airport (YQM). The Manager, Airside Operations uses proven management skills to lead a team that operates a world class airport that is safe, clean, friendly, and efficient with primary focus on customer service and security.

Essential Functions

- Direct, plan and manage the smooth functioning of airside operations, as well as terminal access and parking facilities,
- Ensure that the airport is operating within the emergency response and related regulations established by Transport Canada and the Airport Operations Manual,
- Ensure the effective implementation of the Airport Winter Operations and Wildlife Management plans,
- Lead the Airfield Operations, Aircraft Firefighting, and Mobile Maintenance teams,
- Ensure applicable operating and capital expenditures remain within budget,
- Responsible for complying with the policies of the corporation and Transport Canada with respect to rules, acts, regulations, by-laws, procedures and safe working practices.

Qualifications

- Post secondary diploma in a related discipline (eg Technical, logistics, operations, business, management, aviation),
- 5 years' experience in progressive roles leading complex operations at the management level,
- Diploma in Airport Management and Operations would be an asset,
- Ability to obtain and maintain a Transport Canada Airport Security Clearance,
- Previous supervisory or management experience in a unionized environment would be a strong asset,
- Experience in working at an airport, and bilingualism (French/English) would also be assets,
- Candidates must be fully vaccinated against COVID-19 or have a valid medical exemption in accordance with GMIAA's COVID-19 vaccination policy,
- Candidates must be legally entitled to work in Canada.

Role is based in Dieppe; some domestic and international travel is required.



777 avenue Aviation Avenue, Unit / unité 12
Dieppe, NB Canada E1A 7Z5
www.cyqm.ca



Applicants can email a cover letter highlighting qualifications and interest in the position as well as a resume to admin@cyqm.ca. This is an excluded position from the collective bargaining unit (UCTE) for the GMIAA.

The Greater Moncton International Airport Authority values the diversity of the people it hires and serves. Diversity at GMIAA means fostering a workplace in which differences are recognized, appreciated, respected, and responded to in ways that fully develop and utilize each person's talents and strengths.

We thank all those who apply however only those selected for further consideration will be contacted.

About Greater Moncton Roméo LeBlanc International Airport (YQM)

YQM is a progressive airport and the leading airport in the central Maritimes. 24/7/365 - everyone associated with the airport strives to provide superior air service to passengers travelling all over the world and to the global cargo industry -safe, convenient, efficient, bilingual and business-like.

YQM also strives to maximize its contribution to local and regional economic and community development - it drives over \$665 million of economic activity annually, making it one of the top private-sector economic contributors to New Brunswick's economy. YQM is a member of Vantage Airport Group.

Your economy. Your airport.



777 avenue Aviation Avenue, Unit / unité 12
Dieppe, NB Canada E1A 7Z5
www.cyqm.ca



Gestionnaire, opérations côté piste

La Direction de l'Aéroport international du Grand Moncton (DAIGM) est à la recherche d'un **Gestionnaire, opérations côté piste** pour assurer le bon fonctionnement et la sécurité des opérations côté piste de l'Aéroport international Roméo-LeBlanc du Grand Moncton (YQM). Le gestionnaire des opérations côté piste utilise des compétences de gestion éprouvées pour coordonner les personnes et les processus au sein d'une équipe qui exploite un aéroport de classe mondiale qui est sûr, propre, convivial et efficace avec un accent principal sur le service à la clientèle et la sécurité.

Principales Fonctions :

- Diriger, planifier et gérer le bon fonctionnement des opérations côté piste, ainsi que l'accès de l'aérogare et les installations de stationnement;
- S'assurer que l'aéroport fonctionne conformément aux mesures d'urgence et aux règlements connexes établis par Transports Canada et le manuel d'exploitation de l'aéroport;
- Assurer la mise en œuvre efficace des plans d'exploitation hivernale de l'aéroport et de gestion de la faune;
- Diriger des équipes tel que d'opération d'aérodrome, de lutte contre les incendies d'aéronefs et d'entretien des équipements;
- S'assurer que les dépenses d'exploitation et d'investissement applicables restent dans les limites du budget;
- Responsable de la conformité aux politiques de l'organisation et de Transports Canada en ce qui concerne les règles, les lois, les réglementations, les règlements administratifs, les procédures et les pratiques de travail sécuritaires.

Qualifications

- Diplôme postsecondaire dans une discipline connexe (p. ex. technique, logistique, opérations, affaires, gestion, aviation);
- 5 ans d'expérience dans des rôles progressifs de direction d'opérations complexes au niveau de la direction;
- Diplôme en gestion et opérations aéroportuaires serait un atout;
- Capacité d'obtenir et de maintenir une cote de sécurité aéroportuaire de Transports Canada;
- Une expérience antérieure en supervision ou en gestion dans un environnement syndiqué serait un atout important;
- Une expérience de travail dans un aéroport et le bilinguisme (français/anglais) seraient également des atouts;



777 avenue Aviation Avenue, Unit / unité 12
Dieppe, NB Canada E1A 7Z5
www.cyqm.ca



- Les candidats doivent être entièrement vaccinés contre le COVID-19 ou avoir une exemption médicale valide conformément à la politique de vaccination COVID-19 de la DAIGM.
- Les candidats doivent être légalement autorisés à travailler au Canada.

Le rôle est basé à Dieppe; certains déplacements nationaux et internationaux sont nécessaires.

Les candidats peuvent envoyer par courriel une lettre de présentation soulignant les qualifications et l'intérêt pour le poste ainsi qu'un curriculum vitae à admin@cyqm.ca. Il s'agit d'un poste exclu de l'unité de négociation collective (UCTE) pour la DAIGM.

La Direction de l'Aéroport international du Grand Moncton valorise la diversité des personnes qu'elle embauche et sert. La diversité chez DAIGM signifie favoriser un lieu de travail dans lequel les différences sont reconnues, appréciées, respectées et traitées de manière à développer et utiliser pleinement les talents et les forces de chaque individu.

Nous remercions tous ceux qui postulent, seules celles qui seront sélectionnées pour la suite de la procédure seront contactées.

Le masculin est utilisé sans discrimination et uniquement dans le but d'alléger le texte.

À propos de l'Aéroport international Roméo-LeBlanc du Grand Moncton (YQM)

YQM est un aéroport ultramoderne, le plus important de la région centrale des Maritimes. 24/7/365 – chaque personne associée à l'aéroport s'efforce d'offrir des services de la plus haute qualité aux voyageurs ainsi qu'aux sociétés de fret, grâce à des services sûrs, pratiques, efficaces, bilingues et professionnels.

YQM s'efforce de plus à maximiser sa contribution au développement économique et communautaire local et régional. Son activité économique annuelle représente plus de 665 millions de dollars, ce qui en fait l'un des plus importants acteurs du secteur privé au sein de l'économie du Nouveau-Brunswick. YQM est membre du Vantage Airport Group.

Votre économie. Votre aéroport.



777 avenue Aviation Avenue, Unit / unité 12
Dieppe, NB Canada E1A 7Z5
www.cyqm.ca